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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 13. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 16. apríla 2020 

 

Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut v malej zasadačke 

Magistrátu mesta Košice pri zohľadnení všetkých pripomienok a odporúčaní Regionálneho 

úradu verejného zdravotníctva so sídlom v Košiciach vzhľadom na riziko šírenia nákazy 

nového koronavírusu a ochorenia COVID-19. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Najprv sa 

starostovia MČ zúčastnili rokovania krízového štábu. Vedúci referátu CO, BOZP a PO 

Ing. Peter Ferjenčík spolu s Ing. Šmajdovou zabezpečili účasť kompetentných a podali 

informácie k negatívnym dopadom a rizikám ochorenia COVID-19.  

Na mimoriadnom rokovaní RS bolo prítomných 17 starostov a zástupca starostu MČ 

Poľov  p. Gurbáľová. Z rokovania sa ospravedlnili starostka MČ Šebastovce 

p. Puzderová a starosta MČ Poľov p. Brada. 

 Rokovania RS sa zúčastnilo aj vedenie mesta, hlavný kontrolór a zástupcovia 

z magistrátu. 

 Diskusia plynule pokračovala po ukončení krízového štábu cca o 10.30 hod.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Michal Krcho a Ing. Igor Petrovčik  

- - - 

 

Bod č. 1 

Schválený Programový rozpočet mesta Košice na rok 2020 – negatívne dopady a riziká 

COVID-19 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Diskusia. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Reagovala na udalosť zo dňa 14. 

apríla 2020, ktorej sa zúčastnili starostovia veľkých MČ a stretli sa pred budovou 

magistrátu. Ich posolstvo nebolo, že mestské časti nechcú povoliť škrty rozpočtov, atď., 

lebo práve ona počas videokonferencie povedala, že to zrešpektujú, ale žiaľ, dnes sú 

svedkami iných vecí, s ktorými nesúhlasia. To sa nabaľuje. Zo strany mesta napriek 

tomu, že vopred na Rade starostov avizovala, že kontajner na rúška do MČ nechce, lebo 

bude zdrojom infekcie, mesto ho tam umiestnilo a dodnes je tam. A ešte raz zdôraznila, 

že nešlo o žiadne divadlo, ale o kritiku, na ktorú majú právo, ak s niečím nesúhlasia 

a nepáči sa im. Z udalosti si p. primátor vybral len to, čo mu vyhovovalo a otočil proti 

starostom.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Rázne zdôraznil, že si nepraje, aby niekedy vstupovala do jeho 

rodiny. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal o vecnú diskusiu. 
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p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Majú za to, že finančné prostriedky, 

ktoré boli použité na rozvoz obálok neboli využité efektívne. Starostovia v tejto veci 

neboli zo strany mesta oslovení. Mesto za službu vyúčtovalo 25 tis., čo nepovažuje za 

šetrenie. Dodala, že rozvoz letákov alebo časopisov v počte 9 tis. kusov stojí mestskú 

časť 300 eur. Takúto službu mohli zabezpečiť zamestnanci jej MČ alebo magistrátu 

alebo dobrovoľníci. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ku kontajnerom na rúška uviedol, že mesto má certifikovanú 

práčovňu, ktorá mestu za náklady, nie za zisk, ochranný materiál dezinfikuje, vyčistí 

a dodá certifikát. Podarilo sa takto opäť rozdať občanom cca 500 rúšok.  

 Ku rozvozu obálok uviedol, že avizoval a je to aj súčasťou dôvodovej správy, že chce 

s dôchodcami nad 65 rokov pracovať. Zároveň dodal, že nemá nikto záujem situáciu 

zneužívať, pretože aj vďaka tejto kampani identifikovali seniorov, ktorí žijú v skupinách 

a nekomunikujú s úradmi MČ a mestom. Žijú izolovane. Bolo to zmysluplné, lebo 

potrebovali pomoc od mesta. O spôsobe doručovania štatutárov MČ informoval. Okrem 

zamestnancov z referátu daní, pomáhali aj dobrovoľníci. A pri komunikácii, že na aký 

účel majú MČ databázy mestu poskytnúť sa rozprávali a odpovedal im na otázky tak, 

ako najlepšie vedel, ale spätné otázky neprichádzali. Ak nedorozumenie vzniklo, mrzí 

ho to, že z jeho slov napr. aj pri konferenčnom rozhovore to neodčítali, pretože v dobrej 

viere ich informoval. Boli mu položené konkrétne otázky – čo a ako mechanizmus bude 

vyzerať, ako sa s dátami naloží.  

 Starostov informoval, že najbližšie neplánované zasadnutie MZ by sa malo venovať 

dvom bodom a malo by prerokovať prijatie kontokorentu pre mesto a riešiť situáciu 

spojenú s Košickou futbalovou arénou (KFA). Dohodli sa, že zasadnutiu MZ sa budú 

venovať v závere rokovania RS. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Mnoho starostov sa dožadovalo stretnutia, aby prebehlo 

súčasne – krízový štáb a Rada starostov. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Hlinku a uviedol, že sa môžu z rôznych strán 

prepierať a robiť si zle, ale ak je presvedčený, že došlo k porušeniu zákona na strane 

mesta, tak mu navrhol, aby konal. Ale on tvrdí, že k porušeniu nedošlo. A ak chcú 

diskutovať, tak nech diskutujú a ak nie, môžu ísť pred média a urobiť si skupinky okolo 

p. starostky. Mestským častiam bol poslaný list a ak si myslia, že je štandardné robiť 

veľké ceremónie, tak nech ich robia. Bola dohoda, že si spoločne zasadnú, malo sa to 

uskutočniť včera, mali sa rozprávať cez videohovor, ale nakoľko starostovia reagovali, 

ako reagovali, predseda Rady starostov ho požiadal, aby sa zvolalo rokovanie RS a veci 

si povedali tu. Zároveň požiadal predsedu RS, že ak sa zvolá rokovanie RS a starostovia 

sa zídu, aby sa uskutočnil aj krízový štáb a mali tak možnosť podať si informácie aj 

z tejto strany, lebo spolu súvisia.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Považuje to za správne, lebo je dobré, aby starostovia mali 

informácie. Dodal, že starosta, ktorý momentálne nie je prítomný, mal najviac otázok 

a chcel byť členom krízového štábu, pretože v zmysle štatútu je členom, ale nebol 

prizývaný. Kvôli tomu, bolo dnešné stretnutie takto zvolané.  
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p. Polaček, primátor mesta: Krízový štáb má viac ako 60 členov – riaditelia mestských 

podnikov, zamestnanci MMK, starostovia a odborníci. Krízový štáb sa zvolá na základe 

toho, aký problém treba vyriešiť.  

 Čo sa týka listu požiadal p. Kažimírovú, aby to dovysvetľovala. V liste nehovorili 

o krátení, o viazaní, ale hovorili o tom, že ak dnes peniaze mestu nedochádzajú, musia 

sa urobiť opatrenia. Aj preto na krízový štáb pozval hlavného kontrolóra, lebo ho 

zaujíma aj jeho názor. Skonštatoval, že možno sa list dal napísať inak. A zo svojej praxe 

to starostovia poznajú, že ak akokoľvek dobre konajú, vždy sa nájde v riadkoch niečo, 

čo sa dalo napísať, urobiť alebo konať ináč. V liste sa hovorí o viazaní, nie škrtaní a je 

to o tom, aby základné funkcie mesta boli zachované. Dodal, že o rozpočte rozhoduje 

zastupiteľstvo a zároveň vstupuje tu aj zákon o rozpočtových opatreniach a pravidlách, 

že ak sa identifikuje nižší príjem, mesto je povinné urobiť opatrenie.  

 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nič nezahováram. Požiadal p. Kažimírovú o vysvetlenie listu. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Aby vniesla do diskusie svetlo, resp. 

zrozumiteľnosť uviedla, že v predmetnom liste sa opierali o uznesenie z 26. marca 

2020, ktoré už bolo vyslaným signálom pre mesto, vzhľadom na to, že je vážny 

výpadok príjmov, ktorý aj avizujú, že sa bude musieť pristúpiť k rozpočtovému 

opatreniu a na najbližšie zasadnutie MZ p. primátor predloží návrh na rozpočtové 

opatrenie, kde zníži výdavky podľa aktuálneho vývoja. Mesto v závere mesiaca marec 

a na začiatku krízy vedelo, že situácia je vážna. Dokonca mestu bolo doručené zo 

ZMOS oznámenie o tom, že aké podielové dane dostanú v mesiaci apríl s tým, že mestá 

a obce sa  majú pripraviť na to, že si musia pripraviť opatrenia do budúcnosti, lebo 

výpadok podielových daní bude dosť veľký. Konkrétne číslo neuviedli, iba napísali: „že 

v apríli bude výnos dane z príjmov fyzických osôb menší oproti mesiacu apríl 

predchádzajúceho roka viac ako 7 % a mestá a obce sa majú pripraviť na to, že bude 

v ďalšom období výrazný prepad príjmov, na ktorý budú musieť primerane reagovať“. 

Na základe toho, ale aj keď sa hovorilo o cash-flow a ďalších opatreniach, p. primátor 

zvolal krízový štáb, na ktorom informoval, že so starostami MČ mal konferenčný hovor 

v ktorom štatutárom oznámil, že im bude oznámené krátenie podielových daní na 

obdobie troch mesiacov. Zdôraznila, že rozpočet mesta je schválený na rok – teda aj 

podielové dane a to, že p. primátor v zmysle uznesenia MZ zo dňa 26. marca na dočasné 

obdobie troch mesiacov do doby, kedy sa predloží návrh na rozpočtové opatrenie viaže 

podielové dane, nie je porušením zákona, pretože sa stále hýbu v rámci roka a suma 

znížená zatiaľ nie je. To, že je krátená v rámci jedného mesiaca, predsa nikde nie je 

napísané, že MČ musia dostať presne 1/12 každý mesiac. Veľakrát, ak mesto poskytuje 

finančné prostriedky iným organizáciám, nie vždy je to tak, že dostávajú 1/12, lebo 

niekedy ju dostanú na kvartál dopredu, niekedy expost, inokedy polročne. Štandardne sú 

starostovia zvyknutí na to, že podielové dane dostávajú vždy 20. v mesiaci. Podotkla, že 

ide o prípravu, o signál, že kríza tu je a nepostihne iba mesto, ale aj MČ a aby 

nerozbiehali nové projekty, aby finančné prostriedky využívali len na nevyhnuté 

výdavky. Dodala, že na júnové zastupiteľstvo bude predložený návrh na rozpočtové 

opatrenie a vtedy sa rozhodne, či áno alebo nie. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Vtedy už budú poznať prognózy. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Áno, budú poznať nové prognózy a budú vedieť, 
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či predložia návrh s ešte vyšším krátením alebo nižším alebo so žiadnym. Toto je 

dočasné pozastavenie podielových daní na dobu troch mesiacov.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Hlinku. Na prvom krízovom štábe sa kreovalo, 

ako to robiť budeme. Stretnú sa ľudia, založí sa krízový štáb a tam sa povie, kto bude 

jeho súčasťou, aký bude scenár a ako sa to bude robiť.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Polaček, primátor mesta: Reagoval na p. Hlinku. Uviedol, že krízový štáb nie je o tom, že 

ide systémom všetko vyškrtať, ale hovorí o riešení, kladie si otázky, ako nasledujúci 

krízový štáb má vyzerať a aké informácie potrebuje. V rámci mesta sa urobili opatrenia, 

nehovorí o opatreniach v rámci MČ, kedy zablokovali 80 % výdavkov, ale zároveň, aby 

mohli pristúpiť k rozhodnutiam, potrebujú sumár informácií, aby o niekoľko týždňov 

vedeli definitívne rozhodnúť o tom, ako by mal rozpočet vyzerať. Pracujú s dátami, 

ktoré sú veľmi nestabilné a snažia sa ich uchopiť a získať ich čo najviac. Na dnešnom 

krízovom štábe a ani na zajtrajšom sa nerozhodne o tom, ako rozpočet má vyzerať. 

Budú analyzovať dáta, ide o nový stav, kedy sa učia aké informácie sú ešte potrebné. 

Zoologická záhrade je krásny prípad, lebo nikoho nenapadlo, že nebudú peniaze na 

nakŕmenie zvierat. Formujú sa otázky, aby získali odpovede a následne rozhodnúť. 

Preto sú starostovia súčasťou, lebo sa na situáciu pozerajú zo svojho pohľadu a mesto 

z pohľadu mesta, pán Gallo z pohľadu kontroly, p. Huba z pohľadu poslancov, resp. 

komisie a preto sú súčasťou štábu, aby povedali svoj pohľad, ktorý ako mesto, resp. MČ 

nemusia precítiť, resp. vidieť. Ide o orgán, ktorý si zvolil, rozhodol sa ho uviesť do 

života, aby bol nápomocný pri tvorbe rozpočtu. Samozrejme, kritizovať ho môžu.   

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Doplnil, že zápis z krízového štábu čítal a určite nevystúpil 

iba s jednou vetou ku dôchodcom, ale hovoril aj o finančných veciach, o cash-flow, 

o možnostiach MČ. Nie je to doslovný prepis, ale hovoril za všetky MČ. A prítomný 

bol aj pán Gallo a bol oslovený.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Opýtal sa p. primátora, kto nakŕmi deti 30-

tich zamestnancov Mestskej krytej plavárne? Požiadal, aby hlavný kontrolór p. Gallo 

uviedol konkrétny paragraf, na základe akého primátor koná. (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Pán hlavný kontrolór si premyslí odpoveď.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Mal otázku na p. Kažimírovú. (pozn.: mimo záznam)  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Reagovala na p. Hlinku. Uviedla, že čo sa týka 

podielovej dane, dnes už vie, aká podielovú daň v apríli príde za mesiac marec – bude to 

suma zhruba 8 mil. 540 tis.. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Doplnil, že ide presne o sumu 8.541.264,- Eur, čo je o 758.736 Eur 

menej, ako bolo rozpočtované.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Pokračovala ďalej a uviedla, že ak sumu 

porovnávali s aprílom z predchádzajúceho roka, tak mesto v apríli dostalo cez 9 mil. 
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179 tis. Eur. A 700 tis. predstavuje výpadok za pol mesiaca, pretože kríza začala 12. 

marca. Informácie a sumy si s daňovým úradom overujú emailovou formou, nie 

písomnou. Oznámenia im zasiela každý mesiac ZMOS. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Reagovala na p. Hlinku – ale percent voči čomu? 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Bavia sa asi o 8 percentách?  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Odpovedala p. riaditeľovi – áno. 

 Reagovala na p. Hlinku – Aby bola presná, tak presne ide o 4,9 % krátenie z hľadiska 

ročného rozpočtu.  

 Dodala, že mesto podľa prognóz očakáva vyše 20 % výpadok a zatiaľ krátenie pre MČ 

v priebehu troch mesiacov predstavujú 4,9 %. To je minimum. Nevylučujú, že môže 

byť väčšie.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Podielová daň predstavuje iba časť výpadku mesta. Mesto nemá 

peniaze za nájmy, za školy, za dane. Sú tu výpadky v ďalších 100 tis. Eur.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Pán starosta Hlinka vo svojej prvej časti otázky 

povedal, že sme sa dopracovali ku schodku vyše 15 mil. Eur – analýza rozpočtu. 

Bohužiaľ, že stále sú na schodku 15 mil., pretože aktuálne čísla, ktoré dostali od 

mestských podnikov, škrt cez rozpočet robí DPMK, u ktorého chceli šetriť, lebo 

predpokladali, že sa ušetria fin. prostriedky na transfere v tomto roku, ale vzhľadom na 

ich výpadok tržieb, tak DPMK vyčíslil ich úsporu, že mestu vyčíslil ešte požiadavku na 

4 mil. Eur na bežný transfer. Vysvetlila, že 15 mil. Eur schodku im vychádzalo z toho, 

že chceli krátiť transfer na rok 2020 o pol milióna Eur, ale požiadavka DPMK je práve 

opačná – chcú 4 mil. na viac. A ak by to bola realita, sú tak na 20 mil. Eur. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Doplnil, že toto sú veci, ktoré si na finančnom krízovom štábe 

hovoria a snažia sa ich zosumarizovať a uchytiť. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Zareagoval, že bolo by preto dobré, aby sa starostovia 

mohli finančného krízového štábu zúčastniť dobrovoľne, pretože by získali viac 

informácií a ako hovoril, v zápise je uvedené 30,5 mil. Eur schodok a zo strany vedenia 

bolo konštatované, že úspornými opatreniami – presunmi istých fin. zdrojov v rámci 

jednotlivých položiek rozpočtu sa vedeli dopracovať k nižšiemu schodku, a to k 15,5 

mil. Eur. Požiadal predsedu RS, ktorý podľa rokovacieho poriadku schôdzu vedie, aby 

dal slovo hlavnému kontrolórovi.   

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Hlavného kontrolóra vyzval, aby si odpovede pripravil 

a určite mu slovo udelí. Požiadal starostov o prípadné otázky na p. primátora, ktorý 

avizoval, že musí z rokovania už odísť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Poďakoval za slovo a uviedol, že má neodkladné pracovné 

povinnosti a musí čo chvíľa odísť. Plánuje sa zvolať mestské zastupiteľstvo presne 

k tomu, o čom hovorila p. Kažimírová. A ak poslanci uveria tomu, že máme krízu 
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a prídu na zastupiteľstvo, budú sa venovať dvom rýchlym bodom. Jedným z bodov 

bude, nakoľko mesto potrebuje nutne vyriešiť svoje financie, predloženie riešenia 

z pohľadu preklenovacieho úveru, čiže kontokorent. Druhým veľmi vážnym bodom 

bude téma týkajúca sa Košickej futbalovej arény, ktorá nestrpí odklad z dôvodu 

nedostatku finančných prostriedkov na platenie faktúr a plnenie si záväzkov. Viac 

informácii uvedie námestník primátora, ale riešenie je buď zakonzervovať stavbu, čo 

predstavuje investíciu okolo 1,3 mil. Eur alebo sa uvoľnia fin. prostriedky a stavba 

prebehne vo fáze bez zakonzervovania. Bude však potrebné nájsť sumu 2 mil. Eur. 

Sľúbili investorom, že do konca mesiaca sa mesto vyjadrí a dá im informáciu. Z ich 

strany hrozí, že nastanú penalizácie voči mestu.  

 Kvôli pracovným povinnostiam z rokovania odišiel. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval p. primátorovi za vyčerpávajúce odpovede a za 

účasť na rokovaní. 

 Požiadal hlavného kontrolóra, aby zareagoval na diskusiu. 

 

p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Uviedol, že mal možnosť vidieť niekoľko fotografií 

a niektorým aj poslal tie fotografie, ako vyzerajú vchodové dvere v bytových domoch. 

Sú oblepené letákmi z mestskej časti a letákom z mesta. Uviedol, že nepovažuje za 

hospodárne, keď na jednej strane mesto nekoordinuje svoje aktivity s mestskými 

časťami a tak isto, nepovažuje za hospodárne, keď mestské časti nekoordinujú a nie sú 

súčinné s mestom. Poznamenal, že sú v takej situácii a mali by si povedať, že všetky 

aktivity súvisiace s mimoriadnou situáciou budú riešiť spoločne - teda spoločne riešiť 

roznášanie obálok, vyrozumievanie ľudí a to isté platí v situácii pri vyrozumievaní ľudí 

ohľadne miestnych daní a poplatkov. Niekoľko týždňov rozmýšľajú ako doručiť 

jednotlivým platiteľom dane alebo poplatkov daňové výmery – jeho názor je taký, že 

najhospodárnejšie to je robiť v spolupráci mesta a mestských častí. Dodal, že očakáva 

zo strany zodpovedných útvarov mesta, aby urýchlene našli spôsob ako tento problém 

vyriešiť, pretože ide im o mobilizáciu všetkých príjmov mesta, ktoré by mali aspoň 

čiastočne eliminovať dopady toho, že mesto dostane nižšie podielové dane ako boli 

očakávané na tento rok. Ako hlavný kontrolór nie je fundovaný v podobe, kto by mal 

robiť dozor nad dodržiavaním legislatívy. Nechce nahrádzať prokuratúru a preto jeho 

názor ku listu a ku oznámeniu, ktoré bolo zaslané mestským častiam je a tento názor 

uviedol aj v podobe materiálov, ktorý dal k dispozícii aj referátu komunikácii 

a niektorým to už aj povedal – na list a na dianie v oblasti príspevku z podielových daní 

treba pozerať z pohľadu troch základných vecí: po 1.) zo zákona 583 § 14 ods. 2; po 2.) 

príslušného uznesenia MZ, ktorým bol schválený programový rozpočet mesta a po 3.) 

uznesenia MZ č. 376. t.j. z pohľadu riešenia úloh súvisiacich s mimoriadnou situáciou. 

Čo sa týka druhej časti listu, o účelových fin. prostriedkov uviedol, že tým, že tieto fin. 

prostriedky mesto, resp. mestské časti dostávali v rámci programu 6 programového 

rozpočtu, je na mieste ich viazať, prípadne iným spôsobom ich upravovať. Jeho názor je 

taký, že v prípade, keď samostatným uznesením, samostatnou časťou uznesenia MZ 

schválilo výšku príspevkov, že podiel MČ z dane príjmov fyzických osôb, tak znova 

MZ by malo rozhodnúť o tom, akým spôsobom sa tento podiel zmení v súvislosti 

s mimoriadnou situáciou. Tzn., keď by mesto bez uznesenia MZ postupovalo v tomto 

prípade, že by dochádzalo ku sústavnému znižovaniu príspevku, nepostupovalo by 

dobre, pretože z jeho pohľadu musia o tom rozhodnúť poslanci MZ. Poznamenal ešte 

jednu vec, že tak ako na porade s mestskými podnikmi veľmi dobre a správne povedal 

p. primátor, čo oceňuje, že je doba, kedy treba začať konať a pripravovať razantné 

zmeny, pripravovať sa na iné obdobia a začať riešiť strategické záležitosti, to isté môžu 
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povedať aj v prípade mestských častí, lebo teraz je doba a čas na to, aby sa konečne 

začal riešiť problém štatútu mesta a pôsobnosti MČ. Je dostatok času vyriešiť aj taký 

banálny problém, koľko MČ dostanú z rozpočtu mesta z podielových daní. Banálny 

problém je to preto, lebo ak by existoval jeden jediný materiál, ktorý by hovoril, že 

úmerne k tomu, ako mesto dostáva menej z dane z príjmov fyzických osôb, úmerne tak 

dostanú menej aj MČ, tak o tomto probléme by ani nevedeli a ani by sa nemuseli baviť. 

To už malo byť dávno riešené v štatúte mesta.   

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na hlavného kontrolóra. (pozn.: 

mimo záznam) 

 

p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Odpovedal p. Petrovčikovi a uviedol, že nemôže povedať, 

žeby došlo k porušeniu niečoho. Opýtal sa, či majú presne povedané, v ktorých 

termínoch a kedy majú byť posielané spomínané príspevky? (pozn. Mestská krytá 

plaváreň). V rozpočte je bohužiaľ uvedené 180 tis. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na hlavného kontrolóra. (pozn.: 

mimo záznam) 

 

p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Odpovedal p. Petrovčikovi a uviedol, že je to podobné, ako 

v zákonníku práce, kde sa hovorí, dokedy sa má vyplatiť mzda. A potom to je na 

kolektívnej zmluve a na ďalších zmluvách, aby sa upresnil termín. Preto do budúcnosti 

odporúča jednoznačne si dohodnúť termíny financovania.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na hlavného kontrolóra. (pozn.: 

mimo záznam) 

 

p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Odpovedal p. Petrovčikovi a uviedol, že nie sú tam uvedené 

nejaké navyše podmienky.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Tu ide o zmluvné podmienky.  

 Dal slovo p. Lörincovi. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa p. predsedu RS, prečo na rokovaní sú 

prítomní dvaja marketingoví zamestnanci z magistrátu celý čas? Kto ich tu pozval 

a z akého oprávnenia? Nevie o tom, aby také uznesenie z RS bolo. Druhá vec je, že 

nechápe, že p. primátor z rokovania odíde, pritom on musel zrušiť dve svoje pracovné 

stretnutia kvôli tomu, že tu sedí a počúva celý čas. Odišiel neúctivo predtým a na 

svojom Facebooku opäť a klamlivo uverejnil PR správu o tom, že sa pokúšal starostom 

vysvetliť situáciu a v podstate starostovia sú tí zlí, ktorí sa nechcú uskromniť, a že je tu 

skupinka a uťahovanie opaskov, záujmy mesta, a že starostovia nehája záujmy 

Košičanov. Uviedol, že si vyprosí taký mediálny výstup, pretože nebolo tu nič také 

dohodnuté a aby sa nehralo tu na city. Pozná p. primátora ešte z čias kampane, kedy p. 

primátor poznal aj jeho, lebo po voľbách už zabudol, tak vie, že je majster demagógie. 

A preto si vyprosí, aby mediálne výstupy p. primátora ďalej štvali túto situáciu voči 

starostom a aby poukazoval na starostov, že oni sú tí, ktorí si nevedia uťahovať opasky, 

pretože je veľmi veľa príkladov, ako si p. primátor a magistrát nevie utiahnuť opasky. 

Nikto tu nechce prilievať olej do ohňa a nevyťahuje to. Musí povedať, že predsa 

starostovia boli tí prví, ktorí začali s pomocou – zadarmo obedy, zadarmo rúška a mesto 

sa po troch týždňoch katastrofy spamätalo a dalo si letáky! Preto poprosil mediálnych 
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pracovníkov mesta, aby zvážili, čo dávajú v záujme p. primátora na Facebook a čo 

komunikujú navonok, lebo klamali aj v tlačových správach. Dodal, že čoskoro pôjde do 

toho, že bude tieto klamstvá vyvracať a bude aj osobný na zamestnancov, ktorí také 

niečo robia. Považuje to za veľmi nešťastné a prispieva to len k tomu, že vzniká napätie 

a potom sa p. primátor čuduje a ich vyzýva, prečo starostovia bojujú proti nemu. A je to 

preto, lebo skôr (komunikuje) prezentuje svoje PR správy a médiám, ako keby si sadol 

za stôl so starostami a sa s nimi bavil.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Tiež sa snaží zdržať napätia a utíšiť niektoré vášne. 

Hovoril, aby nebudovali kulty osobností a pod. A tak, ako hovoria noviny a média, že 

v tejto situácii sme všetci spolu, naozaj nikto by nemal robiť tu žiadnu kampaň na 

nešťastí celého sveta, ale práve by sa mali zomknúť a navzájom si pomáhať.    

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ešte poznamenal, že interpretoval by výsledky 

Rady starostov vtedy, keď sa na tom RS uznesie uznesením. Aj v minulosti sa stalo, že 

s p. primátorom mali starostovia telekonferenciu, kde im povedal, že asi bude z mesta 

zaslaný list a asi budeme šetriť a následne v médiách prezentoval, že starostovia 

súhlasili všetci. Poznamenal, že nebolo žiadne hlasovanie, nikto nesúhlasil a ani ich 

nepustil k slovu tak, ako dnes tomu boli svedkom. Pán primátor nepočúva, keď sa 

pýtajú starostovia. Nie je možné to vysvetľovať tak, že je k tomu všeobecný súhlas. 

Súhlas a vyjadrenie Rady starostov je vtedy, keď sa na tom uznesú.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Reagoval na p. Lörinca a uviedol, že nechcel obmedzovať 

vystúpenia p. primátora, pretože dosť vyčerpávajúco odpovedal a detailne k jednotlivým 

položkám. A súhlasí s názorom, aby za Radu starostov nehovoril. Bol by rád, aby si za 

Radu starostov navzájom starostovia povedali, pretože on sa snaží vystupovať mierne. 

A keď hovorí za starostov z malých MČ, tak to aj zdôrazní, resp. ak hovorí za všetkých 

starostov, hovorí minimum, aby nepovedal niečo, čo nemá overené. A o to požiadal aj 

starostov, aby nehovorili za všetkých starostov, ale sami za seba. 

 Opýtal sa starostov, či procedurálne majú ešte pripomienky, pretože v úvode neurčil 

overovateľov zápisnice. Opýtal sa, či chce byť niekto dobrovoľne? Určil za 

overovateľov p. Krcha a p. Petrovčika. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Prichádzajú žiadosti podnikateľov o odpustenie 

poplatkov z nájmu a podľa jeho názoru, mali by to riešiť jednotne v rámci celých Košíc. 

Opýtal sa starostov, či už takéto žiadosti riešili a ak áno, tak akým spôsobom. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Vyzval starostov, aby uviedli svoje návrhy na riešenie? 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Aj v ich MČ prišli žiadosti od prevádzkovateľov, 

aby im vyšli v ústrety a miestne zastupiteľstvo na svojom zasadnutí koncom marca sa 

uznieslo, že nájom na prechodné obdobie, t. j. od 1. apríla do 30. septembra im zníži. 

Nájom z tisíc eur sa znížil na jedno euro. Išlo im v prvom rade o to, aby si udržali 

prevádzky, teda prevádzkovateľov v schopnom stave, pretože ak by prenajímatelia 

odišli, budovy by začali chátrať, atď. Dodal, že nájom sa upravil dodatkom ku zmluve. 

 Opýtal sa p. riaditeľa MMK, na aký účel chce mesto čerpať kontokorent? Uviedol, že 

jeho mestská časť prichádza do situácie, kedy tiež bude kontokorent nevyhnutý, pretože 

ak v tento mesiac dôjde ku kráteniu podielových daní, vyčerpajú si celý rezervný fond. 

Musia si požičať, aby vedeli zaplatiť energie, verejné osvetlenie, kosbu trávy, vyviesť 

kontajnery. Opýtal sa, či účelové fin. prostriedky, ktoré sú viazané, t. j. 10 tis. pre malú 
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MČ a 22.500 Eur pre veľkú MČ, či by nemohli byť poslané hneď teraz, pretože kto 

rýchlo dáva, dvakrát dáva. V dohľadnej dobe pravdepodobne žiadne investície sa 

realizovať nebudú a peniaze sa využijú len na energie, verejné osvetlenie, atď.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Reagoval na p. Balčíka. Mestu chýba cash-flow, čo je základným 

problémom, a preto 6,5 mil. Eur bolo z rezervného fondu presunutých na bežný účet, 

aby vedeli kryť základné výdavky mesta. Uviedol, že zajtra, t. j. 17.4., bude zasadať 

finančná sekcia krízového štábu a budú riešiť otázky možnosti ďalšieho financovania 

mesta. Preto sa pristupuje na finančné opatrenia, zastavujú sa investičné projekty, aby 

dokázali akumulovať na účtoch mesta hotovosť, ktorou dokážu pokryť bežnú prevádzku 

mesta a aj veci, ktoré mali byť splatné k tomuto dátumu, dohadujú sa splátkové 

kalendáre tak, aby vedeli odsunúť dané výdavky a mať pripravené peniaze na 

zabezpečenie bežného chodu mesta.   

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Opýtal sa predsedu Rady starostov, že na 

základe čoho sú prítomní mediálni pracovníci MMK? A či na budúce si každý starosta 

môže priniesť svojich mediálnych pracovníkov? Požiadal o presnú citáciu, či môžu 

alebo nemôžu byť prítomní na rokovaní RS. A tiež prečo jednostranne informujú médiá.  

 Obrátil sa na riaditeľa MMK, aby uviedol jeden termín, kedy príde 45 tis. pre 30 rodín 

na plavárni. Nezaujímajú ho zvieratká v ZOO.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Reagoval na p. Petrovičika a uviedol, že mediálni 

pracovníci prišli spoločne s p. primátorom. Osobne ich nevolal, ale opýta sa na to. 

 Požiadal p. riaditeľa MMK, aby odpovedal p. Petrovčikovi ohľadne sumy 45 tis.. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Bavia o sume 15 tis. mesačne, čiže 1/12 za prvé tri mesiace – je to 

o finančných prostriedkoch, ktoré by mestu mali prísť okolo 20. za podielové dane. 

V nadväznosti na to, aká bude možnosť mesta, tak tieto peniaze pošle. Dodal, že chod 

plavárne nemôže stáť len na dotácii z mesta. Tiež sa pýta, aké opatrenia MČ urobila, 

aby sa optimalizovali náklady na mestskej plavárni? 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na riaditeľa MMK, že prečo je 

problém zajtra poslať 45 tis.? (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Doplnil p. Petrovčika a uviedol, že diskusia bola 

taká, že v návrhu bolo pre mestskú plaváreň nula a potom sa zastupiteľstvo uznieslo, že 

dalo aspoň na prvé tri mesiace, pokiaľ dôjde k dohode, plavárni 2/12 z toho, čo mali za 

minulý rok. A ako mestský poslanec je veľmi prekvapený, lebo väčšina kolegov 

poslancov bola za to, aby za prvé tri mesiace plaváreň peniaze dostala a keď si zoberú 

rozpočtovú radu, tak mesto prvé tri mesiace peniaze dostalo tak, ako bolo 

predpokladané, dokonca navýšené. Čísla neklamú, lebo sú z ministerstva financií 

a nechápe, prečo mesto, keď malo cash peniaze, neposlalo. V tom je len politika. 

Druhá otázka na riaditeľa MMK - chápe, že teraz žije koronakrízou, čo je absolútne 

akceptovateľné, ale považuje za nenormálne, že mestská časť nemá od 27. 6. 2019 

odpoveď z magistrátu na veci – listy, ktoré sú na magistráte a stoja tu bez odpovede aj 

6 mesiacov. A jeho najväčšou prekážkou pri výkone mandátu starostu je Magistrát 

mesta Košice. Uviedol, že ku žiadosti týkajúcej sa Janigovej už dvakrát to osobne 

s riaditeľom preberali, dvakrát mu bolo povedané, že MMK odpoveď dá. Poslal 7 

emailov a 3 listy. A odpoveď nemá a p. primátor sa potom na neho čertí, keď to povedal 

do médií. Požiadal, že ak heslo bolo fungujúce Košice, aby začali fungovať. Od 
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známych z MMK vie, že veci týkajúce KVP sa nepodpisujú. Poprosil, aby sa prestala 

hrať táto politická hra, lebo sa otočí proti nim a požiadal, aby sa ku každej mestskej 

časti pristupovalo rovnako.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal slovo p. Kažimírovej.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Vyjadrila sa ku úveru. Tým, že analyzovali 

výdavky mesta došli k záveru, že majú výpadok 40 mil.. Úspornými opatreniami 

výdavky škrtali a minimálny schodok vychádza zhruba vo výške 15 mil. Eur. 

Samozrejme, analyzovať to budú ešte ďalej a škrty by chceli urobiť ešte väčšie, pretože 

optimálne sa javí ísť do úveru cca 10 mil. Eur, ale zatiaľ sú v štádiu, že výdavky sa 

neznižujú, ale navyšujú. Pohybujú sa na úrovni 10 až 20 mil. Eur. Začali rokovania 

s bankami a uvažovali o kontokorentnom úvere alebo o revolvingovom úvere. Rozdiel 

je v tom, že pri kontokorente máte možnosť ísť do debetu a pri revolvingu si postupne  

čerpáte jednotlivé tranže s tým, že je možnosť ich kedykoľvek vrátiť, ak máte 

disponibilné zdroje na účte - bol by to taký voľný prevádzkový úver, ktorý by mesto 

malo možnosť čerpať do 31. 12. 2021. Po roku 2021 na bežné výdavky naspäť 

nastupuje zákon o rozpočtových pravidlách, čiže úver na bežné výdavky už čerpať 

nemôžme. Vôľa je len v tomto roku a ešte v priebehu budúceho roka. Na základe toho, 

ako dopadne analýza výdavkov a na aký schodok sa dostanú, tak podľa toho sa predloží 

návrh na rokovanie mestského zastupiteľstva na prijatie kontokorentného alebo 

revolvingového úveru. Oslovené boli všetky banky, aby predložili ponuky. 

Najvýhodnejšie podmienky poskytla jedna banka, ktorú zatiaľ nekonkretizovala a keď 

všetko dopadne dobre, tak predpokladá, že na júnové, možno aj skoršie zastupiteľstvo 

bude predložený návrh na čerpanie úveru. Čerpať by sa mal predovšetkým na bežné 

výdavky, samozrejme nevylúčia, že by to mohli byť aj kapitálové výdavky. Je to o takej 

voľnosti, pretože banka si nenárokuje, aby mesto presne špecifikovalo, na čo ho 

použije.  

Čo sa týka použitia účelových dotácií vo výške 10 tis. a 22.500, či je tu možnosť 

poskytnúť ich teraz uviedla, že majú dva problémy – jeden je cash-flow a druhý je 

uznesenie. Uznesenie MZ presne špecifikuje, na čo sa finančné prostriedky majú 

použiť, a ak by mali od toho upustiť, tak si to vyžaduje zmenu uznesenia MZ, lebo 

v ňom je jednoznačne povedané, že sú to kapitálové výdavky a bežné dávky určené 

predovšetkým na bežnú údržbu komunikácií, opravu majetku a verejnoprospešné služby 

výhradne pre občanov mesta. A práve tým uznesením sa chcelo vylúčiť to, aby sa 

nepoužili finančné prostriedky na chod úradov, napr. na prevádzkové náklady úradov, 

médiá, energie, atď., ale aby to bolo vyslovene pre občanov mesta, čo je navonok 

viditeľné pre nich. Ak by to mali financovať na iné účely, poslanci musia zmeniť 

uznesenie. Samozrejme, tá akceptácia je podmienka. Zatiaľ nemajú veľa žiadostí od 

MČ, možno 5, ktoré žiadajú o čerpanie prostriedkov a odpoveďou pre všetky MČ bol 

list, kde sa oznámilo, že teraz momentálne je to viazanie na 25 %, čiže do tej výšky 

starostovia môžu už predkladať aj faktúry. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Reagovala na p. Balčíka a uviedla, že problém bol 

ten, že boli predložené faktúry z minulého roka.  

Vrátila sa k téme cash-flow - prakticky už v apríli je mesto v mínuse a pri cash-flow na 

3 mesiace im to presne vychádzalo tak, že v jednotlivých mesiacoch si musia požičať 

z rezervného fondu. Zostatok na fonde je 13,4 milióna. V mesiaci máj to vychádza, že si 
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budú musieť požičať vyše 7 milióna Eur a v júni vyše 11 mil. Eur. Mesto sa dostane 

v júni do situácie, že bez úveru sa ďalej nepohne. Preto si cash-flow musia plánovať 

a rozložiť tak, že sa snažia dohodnúť s kým sa dá na splátkové kalendáre, aby mesto 

nebolo zaťažované v týchto mesiacoch.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Rázne odmieta tvrdenia a PR 

prezentácie vedenia mesta, že starostovia sú tí, ktorí si nechcú uťahovať opasky alebo 

sekať zo svojich rozpočtov. Práve naopak, tak ako mediálne starostovia vystupovali, 

túto situáciu berú s veľkým rešpektom a s vážnosťou. Táto kríza dopadne na každého, 

ale odmietajú určité spôsoby a praktiky. Na telekonferencii ako prvá s pokorou 

povedala, že to zrešpektujú. Ale sú isté zákonné postupy a určite nikto zo starostov ani 

mediálne nevystupoval, ani neprezentoval, že nebude robiť škrty, pretože každý ich 

bude musieť robiť. A to, že sa zišli na schodoch pred magistrátom a tam stáli, je už 

doslova ich zúfalstvom, ktoré sa nabaľuje mesiace a tak, ako už povedal kolega, týždne 

až mesiace stoja papiere na magistráte. A ak chce starosta nejakú odpoveď na svoju 

žiadosť, musí písať cez info zákon. A na žiadosti MČ Nad jazerom prichádzajú 

negatívne odpovede – MČ chce realizovať ihrisko – negatívna odpoveď. Chce urobiť 

kontajnerovisko – negatívna odpoveď. Nemôže to tak fungovať, predsa oni chcú 

realizovať investície.   

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Opýtal sa p. riaditeľa magistrátu, 

či môžu začať proces, ak MČ pošle list so žiadosťou o akceptáciu čo sa týka účelovej 

dotácie v sume 22.500 Eur? 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, tak ako povedala p. Kažimírová, samotné vyplatenie bude 

závisieť od cash-ových možností mesta. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ale potrebujú ten akceptačný list, 

aby mohli začať. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Preto išla odpoveď na MČ, aby mali tú informáciu, aká je bohužiaľ 

situácia mesta. Obrátil sa na p. Andrejčáka a uviedol, aby poslali podklady a budú na to 

reagovať.  

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Na margo rezervných fondov, 

o ktorých hovoril aj p. primátor, uviedol, že MČ disponujú rezervnými fondmi v sume 

cca 5 mil. Predpokladá, že každá mestská časť nejakým spôsobom niekoľko rokov 

šetrila a má rezervný fond pripravený na svoj rozvoj. Konkrétne MČ Dargovských 

hrdinov má rezervný fond v sume cez 400 tis. Eur s tým, že celý rezervný fond je 

využívaný komplet na splátky dlhu voči Štátnemu fondu rozvoja bývania a Úradu 

vládneho auditu. V tomto roku celá splátka 122 tis. ide z rezervného fondu. Výhľadovo 

vo schválenom rozpočte na roky 2020 – 2022, tak aj v roku 2021 ide splátka vo výške 

122 tis. a v roku 2022 je návrh na splátku vo výške 204 tis. Eur. Preto by poprosil, aby 

zo strany mesta to bolo veľmi opatrne komunikované, resp. vôbec navonok 

nekomunikovať o stavoch rezervných fondoch MČ, pretože na jednej strane je fajn 

povedať, že MČ majú peniaze na rezervných fondoch a preto nech si tieto mesiace 

odfinancujú, ale chce povedať, že to tak aj robia. Ale z pohľadu MČ Dargovských 

hrdinov ide všetko na splácanie záväzkov a ak by si tieto záväzky neplnili, tieto záväzky 

automaticky v zmysle dohody so ŠFRB a Úradom vládneho auditu prechádzajú na 

mesto. Poprosil riaditeľa magistrátu, aby bol opatrný v podávaní takýchto informácií, 
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aby sa nedostávali ku občanom, lebo je to potom ťažko vysvetľovať.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Reagoval na p. Andrejčáka a uviedol, že uvedomuje si, že tie finančné 

prostriedky, ktoré majú v rezervných fondoch sú pripravené na investičné projekty. 

Treba si uvedomiť, že rezervný fond mesta je čiastočne zakomponovaný už do rozpočtu 

na rok 2020 a to, že ho už teraz operatívne využívajú a vykrývajú tie výpadky cash-

flow, preto je tu aj otázka kontokorentu, ktorý mesto potrebuje. Čiže ak aj spravia škrty 

v rámci rozpočtu a šetrenia, tak stále časť rezervného fondu je súčasťou rozpočtu, ktorý 

bol schválený mestským zastupiteľstvom. Preto to musia brať aj z tohto pohľadu a tá 

diskusia dnes je o tom, aby si obidve strany uvedomili, že rezervný fond je na 

krátkodobé preklenutie a tak, ako mesto nepresunulo všetko šetrenie na MČ, tak aby aj 

starostovia vnímali, že rezervný fond mesta nie je nekonečný a zároveň musí tam ostať 

určitá rezerva pre prípad, že nastane nejaká krízová situácia a neprichádza do úvahy 

čerpať celý rezervný fond mesta. Preto sa musia dnes rozprávať a zodpovedne 

zhodnotiť práve tú výšku kontokorentu tak, aby mesto vedelo zabezpečiť svoje záväzky 

a chod v maximálne možnej miere, pretože nerád by sa dostal do štádia, keď budú 

musieť šetriť na mestskej hromadnej doprave, na svietení a na ďalších službách. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Reagoval na riaditeľa MMK a na p. Kažimírovú. 

Potom, ako bol prijatý rozpočet, v ktorom sa hovorí, koľko v tomto roku dostanú MČ 

vrátane transferov, čo pre malé MČ predstavuje sumu 40 tis. Eur, dodnes ju nikto 

legitímne neznížil. Dodal, že na základe toho prebehlo miestne zastupiteľstvo, 

ktoré prijalo uznesenie, kde MČ Pereš 40 tis. Eur použije. Idú opravovať havarijný stav 

majetku, ktorý patrí mestu Košice – konkrétne komunikácia Svidnická. Potrebná suma 

na rekonštrukciu vrátane odvodnenia predstavuje 45 tis. Eur. Listom však bolo 

oznámené, že sa ide krátiť transfer o 75 %, na čo podľa jeho názoru nemá mesto právo. 

Podal žiadosť na pána primátora a chce vyjadrenie a súhlas, že môže začať práce, teda 

robiť súťaž na opravu havarijného stavu miestnej komunikácie. Žiada to, čo mestskí 

poslanci schválili – 40 tis. Eur. Poslanci hlasovali, uznesenie je platné, treba sa ním 

riadiť. To samozrejme sa týka aj schválenej sumy – transferu pre veľké MČ – 90 tis. 

Eur. Krátenie fin. prostriedkov môže byť schválené len mestským zastupiteľstvom.  

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Nedalo jej nezareagovať na p. Karabina a uviedla, 

že v jednom má pravdu, je uznesenie MZ, ktoré bolo schvaľované v čase, keď bola 

normálna, štandardná situácia, ktorá sa ale v priebehu mesiaca zmenila. Musí povedať, 

že p. primátor má zodpovednosť za finančné hospodárenie mesta. Je tu aj zákon 

o finančnej kontrole, ktorý ukladá, že musí hospodárne, efektívne a účelne vynakladať 

finančné prostriedky. A keďže došlo ku situácii, že celý štát už vie, že tie príjmy budú 

nižšie pre samosprávy, tak musí urobiť kroky na to, aby zabránil najhoršiemu. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: (pozn.: mimo záznam) 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Reagovala na p. Karabina. Tam je riziko, že ak 

mestská časť zrealizuje práce, bude mať faktúry, ale mesto ich nebude mať z čoho 

zaplatiť. Budú narastať úroky z omeškania, atď. Preto sa hovorí o hospodárnosti. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Opýtal sa p. Karabina, či má návrh na uznesenie na 

zastavenie fondu alebo krátenie? Môžu p. primátorovi dať písomne, že ako starostovia 

sa nestotožňujú s jeho konaním.  

 



13 

 

Diskusia mimo záznam. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Za malé MČ môže povedať, že všetci si vedia uvedomiť, 

že z plánov na tento rok asi nebudú realizovať nič. Naozaj je potrebné správať sa 

zodpovedne. Pán starosta z Kavečian sa pýtal, či naozaj financie, ktoré majú na 

rozvojové projekty sa nebudú dať použiť. Áno, zatiaľ to je tak, preto naozaj bude 

potrebné buď zmeniť uznesenie MZ, ale ak v rukách nebudú mať peniaze, neurobia nič 

a dlhy budú narastať. A toto treba pochopiť. Chápe, že každý sa môže k tomu postaviť 

ináč, ale podľa jeho názoru najbližší rozvoj bude obmedzený. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Reagoval na p. predsedu a uviedol, že hneď v MČ 

škrtol 20 %. Všetci idú šetriť a pravdepodobne pôjdu na 80 %. A keďže súcití so 

zamestnancami svojho úradu, pôjde so svojim platom na 50 %, ale keď porovná, ako sa 

to robí v Bratislave a ako u nás, má oči pre plač. Naznačil, že p. primátor si mal zvoliť 

iný postup a mohli si ušetriť tri hodiny času a mediálne prestrelky. Mohol prísť a 

povedať, že má problém, potrebuje šetriť, všetci vieme, že ide kríza, dajú znížiť fin. o 

20 % a na konci roka, ak to vyjde inak, by sa im fin. dorovnali. Zvykli si ale, že p. 

primátor príde deň pred zastupiteľstvom predložiť dokumenty a tí, ktorí ich 

neodhlasujú, budú zlí, nebude sa im odpovedať na listy a nedajú sa im peniaze. A tí, 

ktorí hlasujú dobre, majú zaslané peniaze. A podľa jeho názoru sa takto robiť nedá. 

S pánom Gibódom trávil ako aktivista veľa času a sľubovali, že budú iní ako Smer.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Nechce komentovať prácu p. primátora, ale tým, že ak 

malé MČ sa nevyjadrili, neznamená to, že plne podporujú jeho konanie. A p. primátor 

vie a aj oni, že sú odsúdení na spoluprácu, tzn., že ak sa snaží utlmiť vášne, že pre MČ 

Ťahanovce dostane peniaze zvlášť? Určite nie. Preto požiadal, aby boli vecní 

a ukľudnili svoje vášne.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Reagoval na p. Lörinca a uviedol, že bol prítomný na 

stretnutí, kde sa p. primátor rozprával so starostami a povedal im, že sa plánuje zaslať 

takýto list. Následne sa list pripravil a na MČ aj poslal. A namiesto toho, keď zo strany 

p. primátora bola vôľa sa stretnúť a rozprávať sa o tom, bol zo strany starostov 

uprednostnený mediálny výstup pred diskusiou. A to ho veľmi mrzí. Požiadal, aby si tu 

nehovorili, že p. primátor sa s nimi nebavil. Pána primátora a vedenie mesta obviňujete 

spoločne so zamestnancami magistrátu, že šíria dezinformácie, ale on má pocit, že sa 

tieto dve strany dlhodobo nepočúvajú. Predsa si už vysvetlili základné pojmy - že 

zaslaný list neznamená automatické krátenie, ale viazanie finančných prostriedkov 

a preto nerozhodujme na základe dojmov. Dodal, že spomínaných 15 mil. Eur, ktoré 

mestu chýbajú, sú vyčíslené už pri zosekanom rozpočte na kosť, a pritom ešte 

nezahŕňajú požiadavky, ktoré vyplývajú z posledného stretnutia s riaditeľmi mestských 

podnikov. 

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: V prvom kvartáli MČ dostávali z mesta podielové dane 

v 20. deň v mesiaci. Keďže sa tento deň blíži, opýtal sa, v akej výške ich obdržia. Kedy 

môžu očakávať tento mesiac príspevok od mesta na činnosť opatrovateľskej služby 

a v akej výške? A to isté ho zaujíma, kedy a v akej výške dostanú peniaze na činnosť 

opatrovateľskej služby. Potrebuje to vedieť, aby mohol zamestnancom MČ za mesiac 

marec vyplatiť výplaty. Odznievajú tu rôzne veci, ale myslí si, že všetci sú v jednom 

časopriestore, žijú z jedného balíka peňazí a keď sa vytiahnu peniaze z pravého vrecka 

a preložia ich do ľavého, stále sú to tie isté peniaze.  
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 Dotkol sa aj témy súvisiacej s poplatkami za komunálny odpad a dane za nehnuteľnosť. 

Občania, ktorí majú SIPO, už niečo zaplatili, ale do dnešného dňa nemajú z mesta 

výmery. Od schválenia VZN v decembri 2019 už prešli 4 mesiace a mohli sa už urobiť 

všetky kroky preto, aby tieto peniaze mohli na účty mesta nabiehať. Celkovo to 

predstavuje 44 mil. Eur cash-flow. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal o reakciu p. riaditeľa.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Podielové dane – na účet mesta prichádzajú 20. a obratom sú 

preposielané na MČ. Sociálne záležitosti – peniaze aj minulý a aj tento mesiac sa budú 

dotovať z rezervného fondu mesta, pretože od štátu prichádzajú v poslednom možnom 

termíne. Na ZOS a sociálne služby sa v žiadnom prípade financie viazať, resp. krátiť 

nebudú. 

 Ku otázke roznosu výmerov za komunálny odpad a daní, je to nastavené tak, ako každý 

rok, že v druhej polovici marca sa mali začať roznášať, ale vzhľadom na vypuknutie 

pandémie koronavírusu museli byť zastavené. Niektoré vchody už boli v rozbehnutom 

procese, ale poverení doručovatelia mesta sa stretli s veľmi negatívnymi reakciami, 

pretože občania odmietali preberať výmery od cudzích osôb, lebo sa báli nákazy. Mesto 

pri doručovaní výmerov sa musí riadiť daňovým zákonom, ktorý jasne hovorí o tom, že 

to musí byť doručené priamo do rúk konkrétnej osoby. A ak je to mimo poštu, musia to 

byť zamestnanci magistrátu - to nemôže roznášať hocikto. Z toho dôvodu bolo 

podaných aj niekoľko návrhov smerom na vládu, aby došlo k zmene zákona a umožnilo 

zmeniť proces doručovania výmerov. Dnes bežia v tzv. kompromisnom režime, že ak 

občan zavolá na call centrum mesta, je prepojený na referát daní a poplatkov, ktorý 

občanovi výmer pošle elektronicky emailom, čo ale sa nedá považovať, že to bolo 

doručené v súlade so zákonom. Komunikácia hlavne s krajskými mestami, v ktorých je 

väčší problém doručiť výmery do bytových domov prebieha o tom, ako nájsť 

alternatívne riešenia v nadväznosti na to, že relatívne sa uvoľňuje trošku situácia, majú 

náhradné riešenia, ktoré budú realizovať v najbližších dňoch, predpokladá do konca 

mesiaca, ale treba si uvedomiť, že stále pôjde o riešenie, ktoré nebude v súlade so 

zákonom. Doplnil informáciu, že výmery boli doručované niekoľkými spôsobmi - pri 

podnikateľoch, resp. právnických osobách komunikácia prebieha výhradne 

elektronicky, čiže do elektronických schránok, je to tam v poriadku, považuje sa to za 

doručené. Iná situácia nastala pri SIPO, kde mesto doručilo pošte všetky podklady na 

SIPO, ale už samotné doručovanie výmerov nemohlo byť zrealizované, kvôli eliminácii 

prípadného rizika ochorenia COVID-19. Potom sa už neriešilo ďalej ani s poštou, 

pretože aj pošta pristúpila na preventívne opatrenia, tzn., že aj pošta občanom poštu 

domov nedoručuje, len im zostávajú žlté lístočky a aj preto sa pred poštou tvoria dlhé 

rady a občan si pre svoju poštu musí prísť fyzicky. Preto zo strany mesta ďalej neboli 

robené kroky, pretože sa v rámci preventívnych opatrení chceli vyhnúť tomu, aby sa 

hlavne tí starší občania nekumulovali na poštách, kde sme to považovali za rizikové 

prostredie. Z vyššie uvedených dôvodov neboli výmery roznesené, a preto dnes počítajú 

s tým, že výpadok v cash-flow je práve z toho dôvodu. V období pri štandardnom 

roznose výmerov prichádzali platby od fyzických osôb niekedy od konca apríla, ako sa 

výmery v rámci celého mesta rozniesli. Vie, že v niektorých malých MČ boli výmery 

ľuďom už rozdané, preto sa poďakoval starostom, ktorí čiastočne museli zobrať na seba 

určité riziko, lebo sa stretávali s občanmi, ale v týchto mestských častiach je to 

jednoduchšie. Vo veľkých MČ je situácia iná.  

 

Diskusia mimo záznam – p. Balčík, p. Karabin 
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p. Nigut, predseda Rady starostov: Všetko sa riešilo v súvislosti s karanténnym opatrením, nie 

preto, že išli hore sadzby. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Reagoval na p. Karabina a uviedol, že problém bol 

taký, že v momente kedy magistrát začal rozbiehať doručovanie výmerov, začali sa 

ozývať ľudia, ktorí reagovali, či v tomto čase magistrát posiela ľudí, aby sa stretávali 

s viacerými ľuďmi?  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Zamestnanci majú príjem za každú doručenú obálku, ale bohužiaľ, 

nemajú komu obálky odovzdávať, pretože sa ľudia toho boja. A môžu si povedať to aj 

tak, že ak sa stane, že by sa nakazili dôchodcovia, tehotné, atď., chcú byť touto 

skupinou?  

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Reagoval na p. Balčíka a uviedol, že MČ KVP 

vždy, ak príde z magistrátu nejaká požiadavka, je súčinná maximálne. Ale teraz neprišla 

žiadna oficiálna požiadavka.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Opýtal sa, či dnešné rokovanie môžu už ukončiť, aby 

mohol dať hlasovať o programe rokovania Rady starostov a následne by hlasovali 

o uznesení, že zoberú informáciu p. primátora na vedomie. Prítomní sú 16 starostovia – 

p. starostka z Džungle odišla. Dal hlasovať o programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Predniesol návrh uznesenia – Rada starostov v Košiciach 

berie na vedomie negatívne dopady a riziká schváleného programového rozpočtu mesta 

Košice na rok 2020. Zoberú na vedomie to, o čom dnes diskutovali. Dal o tom hlasovať. 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 Predniesol nový návrh na uznesenie podľa návrhu p. Lörinca – Rada starostov 

v Košiciach berie na vedomie ústnu informáciu p. primátora vo veci negatívnych 

dopadov a rizík na rozpočet v roku 2020 a o prevedených opatreniach. Dal o tom 

hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 10, proti: 0, zdržal sa: 6 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie nebolo schválené. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut ukončil 13. (mimoriadne) rokovanie 

Rady starostov v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Ing. Ján Nigut 

 predseda Rady starostov 
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